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KONTAK T
Har du spørgsmål eller lyst til at vide 
mere om, hvordan du testamenterer til 
Dansk Bibel-Institut, er du velkommen til 
at kontakte os på tlf. 33 13 55 00 eller på 
mail: dbi@dbi.edu. 

Vi vil besvare dine spørgsmål eller guide 
dig videre til vores advokat, som vil hjælpe 
dig med dine eventuelle spørgsmål. 

En  ar v  t il  DBI  behøver  ikke at  gå 
ud over  dine andre ar vinger.

ARVEREGLER

Hvis du indsætter DBI som medarving, 
vil dine nærmeste stadig få det samme 
beløb udbetalt. Det giver boafgiftsloven 
mulighed for. I de følgende eksempler ses, 
at resultatet bliver forskelligt alt efter din 
situation.

HVAD E R REGLERNE?
Der er præcise krav til udformning af te-
stamenter, som man skal overholde for at 
sikre testamentets gyldighed. Det er ikke 
nok blot at fortælle de kommende arvin-
ger, hvordan man ønsker arven fordelt. 

Det er heller ikke tilstrækkeligt bare 
at skrive det ned på et stykke papir. For 
at testamentet kan træde i kraft, skal det 
være udarbejdet i overensstemmelse med 
arveloven.
  

DBI  TILBYDER GRATIS HJÆLP
Blandt andet derfor er det en god ide 
at benytte en advokat, når testamentet 
udarbejdes. Dansk Bibel-Institut tilbyder 
gratis advokatbistand i den forbindelse. 
Advokaten sørger for, at testamentet 
overholder de lovmæssige krav og sikrer 
samtidig, at det opfylder dine specifikke 
ønsker og behov. 
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Er  du gif t  og/eller  har  bør n?

Så er der i arveloven begrænsninger for, 
hvad du kan bestemme i dit testamente. 
Ægtefælle og/eller børn skal som mini-
mum arve 1/4 af det, der tilkommer dem 
ifølge arveloven. Denne andel, som kaldes 
tvangsarv, betyder, at du ikke kan gøre 
din ægtefælle og dine børn arveløse.

Husk, at du med et testamente frit kan 
disponere over 3/4 af din arv. Testamen-
ter her evt. til Dansk Bibel-Institut med 
evt. et fast beløb, en procentdel af din for-
mue eller overskuddet efter at tvangsar-
ven er fordelt. Her kan du se et eksempel, 
hvor ægtefælle og børn er enearvinger og 
indsat som tvangsarvinger. Eksemplet vi-
ser, at hvis bobeholdningen er 1 mio. kr., 
vil arvingerne efter boafgift få udbetalt en 
nettoarv på 889.615 kr.

Hvis du i dit testamente i stedet for 
bestemmer, at dine arvinger skal arve 
889.615 kr. og indsætter DBI som med-
arving med bestemmelse om, at DBI skal 
betale boafgiften, vil dine arvinger stadig 
få udbetalt 889.615 kr., og der vil derud-
over blive 16.558 kr. til DBI, som ikke 
betaler boafgift.

DBI arver altså 16.558 kr., uden at det 
koster arvingerne en øre. (Alle tal er på 
2011-niveau).

Eksempel 2

NÆRMES TE ARVINGER SOM 
T VANGSARVINGER

DBI SOM ME DARV ING

 St aten:  110. 385 kr.
 St aten:  93.827 k r.

 DBI:  16. 558 k r.
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Så kan du frit bestemme over hele din 
formue. Nedenfor kan du se et eksempel, 
som viser hvordan arven vil blive fordelt, 
hvis du ikke efterlader dig tvangsarvin-
ger (dvs. ægtefælle, børn, børnebørn og 
oldebørn), og hvor du i dit testamente i 
stedet har indsat eksempelvis en niece/
nevø eller anden person som arving til 
boets beholdning. 

Eksemplet viser, at hvis bobehold-
ningen er 1 mio. kr., vil arvingen efter 
boafgift og tillægsboafgift få udbetalt en 
nettoarv på 667.211 kr.

Hvis du i stedet du bestemmer dig for, at 
din niece/nevø eller anden person fx skal 
arve 667.211 kr. og indsætter DBI som 
medarving med bestemmelse om, at DBI 
skal betale boafgiften, vil eksempelvis 
niecen/nevøen stadig få udbetalt 667.211 
kr., og der vil derudover blive 120.636 
kr. til DBI, som ikke betaler boafgift. DBI 
arver altså i dette eksempel 120.636 kr., 
uden at det koster arvingen en øre. (Alle 
tal er på 2011-niveau).                                            

Er du ikke gif t ,  og har  du ingen bør n?

Eksempel 1

NIECE/NE VØ SOM ARVING DBI SOM MEDARVING

 St aten:  332.789 kr.

 St aten:  212.153 kr.

 DBI:  120.636 kr.

 Nevø/nie ce:  667.211 kr.  Nevø/nie ce:  667.211 kr.  Ar vinger :  889.615 kr.  Ar vi nger :  889.615 k r.

Vi  kan t ilbyde dig  vej ledning samt 
gratis  o g uv ildig  advokathjælp t il 
at  opre tte  et  tes t amente. 

Vids te  d u,  at  det  er  muligt  at 
tes t amentere p enge el ler  ejendom 
t il  DBI  uden at  det  kos ter  dine 
øvr ige  a r vinger  noget ? I  denne 
folder  kan du læse mere herom.

HVAD GÅ R ARVEN TIL?
Arven vil vi bruge på at give kommende 
præster, missionærer, kirkelige medar-
bejdere o.a. en faglig forsvarlig og gedigen 
bibeltro uddannelse. Din arv vil sikre, at 
der i Danmark stadig er et sted, hvor unge 
studerende kan få en bibeltro teologisk 
uddannelse ud fra DBIs kerneværdier:
 
	 Tillid til Bibelen
	 Glæde over evangeliet
	 Kærlighed til mennesker 
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